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K O N T R O L N Í   K O M I S E   Č S J 

Zpráva o činnosti Kontrolní komise ČSJ za rok 2012 
 

 Kontrolní komise ČSJ pracovala v následujícím složení a s tímto rozdělením  
náplně kontrolní činnosti:  

 Karel Švec – předseda, - obecné dodržování závazných dokumentů, 
směrnic a pokynů ČSJ,  hospodaření s finančními prostředky ČSJ, 

 Ing.  Petr Sládeček – místopředseda -  dodržování závazných směrnic     
a pokynů vztahujících se k soutěžnímu řádu a činnosti reprezentačních 
družstev a hospodaření s majetkem ČSJ, 

 Ing. Petr Kučera st. – hospodaření Sportovního centra mládeže. 
 
 Při svoji činnosti vycházela Kontrolní komise z  plánu činnosti pravidelných 
kontrol na rok 2012, z průběžných požadavků Výkonného výboru ČSJ a z podání od 
členské základny.  Zprávy o projednáni v KK jsou umístěny na webu ČSJ. 

 
Rovněž proběhly pravidelné kontroly hospodaření ČSJ za rok 2012, kontrola 

hospodaření SCM CERE a kontrola hospodaření Komise mládeže. V hospodaření ČSJ 
nebyly shledány žádné nedostatky.  Kontrola SCM CERE byla odložena na únor 2013, 
neboť nebyly ještě uzavřeny některé účetní případy. Ukazuje se však, že zejména u 
mladých závodníků a reprezentantů, je potřeba věnovat větší péči dokladům,  které 
předávají k vyúčtování. K tomu je musí vést trenéři a další odpovědné osoby včetně 
účetních. Tato připomínka je mířena spíše do budoucna, aby se předešlo problémům. 

Zpráva z této kontroly bude umístěna na web ČSJ.  
Rovněž kontrola hospodaření Komise mládeže konstatuje, že je vše v pořádku 

a v závěru obsahuje jen doporučení k nedočerpaným položkám rozpočtu. Bude 
projednána na únorovém zasedání VV ČSJ. 

  
Kontrolní komise prostřednictvím jejího předsedy nebo členů byla přítomna na 

všech zasedáních VV. Spolupráce se sekretariátem ČSJ je při kontrolní činnosti 
výborná, rovněž tak se členy VV ČSJ a účetním SCM CERE. Potřebné podklady pro 
průběžné sledování plnění rozpočtu a dodržování pravidel hospodaření ČSJ, pro 
nakládání s majetkem ČSJ, plnění smluvních závazků ČSJ a pro dodržování 
schválených závazných dokumentů ČSJ, byly kontrolní komisi poskytovány 
bezproblémově.  
 

Kromě výše uvedeného probíhala na schůzích VV průběžná kontrola plnění 
jednotlivých položek rozpočtu ČSJ za rok 2012. 
 

Výsledky provedených kontrol a doporučení Kontrolní komise  byly  předávány 
k projednání VV a kontrolní zprávy jsou zveřejněny na internetových stránkách ČSJ                  
a jsou přílohu zápisů z jednání VV ČSJ.  

  



 2   

Kontrolní komise oceňuje dobrou  informovanost členské základy o činnosti   
VV ČSJ a jeho komisí prostřednictvím internetových stránek ČSJ a rovněž oceňuje 
zkvalitňování znění některých závazných dokumentů ČSJ.  
  

Opakuji výzvu z loňské výroční zprávy KK, předkládané Konferenci ČSJ v 
minulém roce, neboť je stále aktuální a za rok nenastal žádný posun k lepšímu 

Citace: 
Komise vybízí členy ČSJ, před tím, než se obrátí na Kontrolní komisi, aby 

využili všech dostupných možností řešení případných sporů a problémů především 
osobním a korektním jednáním, směřujícím k dohodě, či kompromisu, aby využili 
všech svých celoživotních zkušeností a s rozumem se stavěli k eventuelním 
problémům. Je smutné, když musí KK vystupovat v roli parlamentáře, který po 
složitém zjišťování a nákladném pátrání zjistí, že konkrétní problém by mohl být 
vyřešen za půl hodiny u stolu, ke kterému by proti sobě zasedli dospělí a věci znalí 
lidé. 

 
Je smutné, když se např. zjistí, že v podání, plného velkých slov vpředu, jde v 

pozadí především o peníze, které má KK pomoci přiklepnout jedné ze stran. Takový 
cíl není těžké vysledovat, neboť členové KK jsou zkušení lidé, kteří také už něco a 
nejen v jachtingu zažili. A v tomto procesu se bortí dlouholeté vztahy, což je 
především škoda.  

 Konec citace. 
  
Práce KK je ale také radostná, když se předejde budoucím problémům a třeba 

i ztrátám a to nejen finančním a zlepší se např. některé Závazné dokumenty ČSJ, jak 
se tomu děje nyní, čím dojde opět k posunu k lepšímu.  

To je snad nejhlubším významem existence a činnosti Kontrolní komise. 
 
Je potřeba velmi dbát o dobré jméno ČSJ a pečovat o něj jako o rodinné 

stříbro, které vzniká v klubech a je ozdobeno výsledky našich obyčejných i 
vrcholových sportovců. A všelijaké hašteření a přetahování, které se nedej bože 
dostane na veřejnost, mu vůbec neprospívá. To platí samozřejmě také o dobrém 
jménu všech složek ČSJ v jeho organizační struktuře, kdy na viditelném a 
exponovaném místě v očích veřejnosti stojí především kluby, sportovci všech úrovní, 
odborné komise ČSj, Hladinová záchranná služba ČSJ atd.  A sem patří i náročná a 
zodpovědná práce devíti mužů a jedné ženy ve VV ČSJ. 

 
Každý případ, který KK řeší, však má dvě stránky: Jednak věcnou, jednak 

lidskou. 
Věcná stránka je vždy vyřešena a závěr dá za pravdu buď stěžovateli, nebo 

druhé straně.   
V té lidské stránce, by nyní měla nastoupit docela obyčejná slušnost, kterou 

nás vybavili už rodiče, v jejímž rámci existuje něco, jako omluva pramenící v úctě k 
práci toho druhého především v případech, kdy je s hlavou o tisíci stupních napadáno 
co se mi nezdá, protože je přeci demokracie, avšak je pominuta základní věc, totiž 
zametení si nejprve před vlastním prahem. To je opět výbava z dětství.   Je těžká 
doba v této oblasti a lehce se zneváží úsilí a práce toho druhého, lehce se ublíží.  Z 
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vlastní zkušenosti z nejbližšího jachtařského okolí vím, že to tak je a proto o tom 
hovořím jako o věci, která mezi nás nepatří a všem škodí.  

Vyzývám všechny budoucí stěžovatele k rozvaze a pro příští postup KK 
budeme požadovat nejprve doložit, jak vypadala snaha po nápravě v předmětné věci. 
To se týká samozřejmě případů, kdy lze tuto metodu aplikovat. Snahou KK je nejen 
vyřešit případ spravedlivě a věcně, ale také pomoci k vnitřnímu zdraví celého ČSJ. 

 
 
 Závěrem Kontrolní komise konstatuje, že činnost VV ČSJ v roce 2012 probíhala 
především v kontrolovaných oblastech ve smyslu platných stanov ČSJ a schválených 
dokumentů pro řízení jednotlivých činností v ČSJ.  
 
V loňském roce jsme všichni tady posílali pozdrav našemu bývalému předsedovi KK 
P. Ondráčkovi na širé moře.  A to právě z úcty k jeho práci a píli v jachtingu obecně, 
o které jsem mluvil v předešlých odstavcích. 
 
Jsme rádi, že se ve zdraví z cest vrátil a přejeme mu především pevné zdraví.  
 
 
 
 
 
V Praze dne 26. ledna 2013          Karel Švec 
              předseda Kontrolní komise ČSJ  


